
 

 
HUJO-kokous 3/2024, 22.3. klo 10.05 – 12.15 teams 
muistio/ Satu 
 
Osallistujat 
Satu Väihkönen (pj), Jutta Koivula (urheilujohtaja), Tanja Takkula (KO ja Para), Mikko 
Mäentausta (RE), Seppo Laine (KE),) Michaela van Assendelft (Valjakko), Pia Ralli (Askel), Nina 
Mickelsson (matka), Pirkko Herd (Valmennuskeskus), Marjukka Manninen (SRL). 
Talousosiossa: Jukka Koivisto (SRL)  
 
Poissa: Oona Pekkala (Vikellys). 
 

1. Kokouksen avaus, pj avasi kokouksen klo 10.05 
2. Edellisestä kokouksesta 

 
a. Talouden seuranta, jatkoa Jukan opastuksella 

Tärkeintä on oman lajin kulujen suunnittelu ja seuranta. Meukka ja Jukka kertasivat tiukan 
taloustilanteen taustoja:  
Valtion tuki laski 20 te/2024 ed vuoteen verrattuna. 
Jäsenmäärän lasku on nyt noin 600/35 000 ed vuoteen verrattuna, lasku on pienempi kuin ed 
vuonna 2023.  
Hevosten kilpailumaksut ja kilpailuluvat tarkentuvat vuoden mittaan. 
Kilpailutoimintaan kohdistuu uhkia yleisen taloustilanteen takia. 
 
Priorisointia kuluissa tulee tehdä, esim. kiinteitä tukia (kv. kisoihin) tod. näk. tarkasteltava 
uudelleen.  
Kiinnitetään huomiota yhteistyökumppaneiden näkyvyyteen. 
 
Jukka esitteli taulukot, joissa kv-toiminta on saatu eroteltua kansallisesta toiminnasta:  
Kohdelaskentataulukko lajeittain, 6 lajia esimerkkeinä, Jutta jakaa pdf-tiedostoina sähköpostilla, 
kun kaikki lajit valmiina. 
 
Päätettiin, että toimitetaan raportti lajiedustajille 3 kk välein, istutetaan seuranta Hujon 
kokouskalenteriin. Tämän vuoden 1-3/2024 raportti huhtikuun kokoukseen. 
 
Laskujen kierto: tilitoimisto Rantalainen, netvisorin kautta kiertoon 
 
 
 

3. Lajikohtaiset kuulumiset edellisen kokouksen jälkeen 
 

a. KO: Valmistautuminen Pariisiin etenee, pitkälle listalle nimetty yksi uusi ratsastaja, 
Susanna Steinberg. Valintakomitea on aloittanut työskentelynsä. Tulevia kisoja 
Aachen, Hagen, yksittäisiä ratsukoita Gössendorf, Tolbert, Compiègne ym. Media 
seuraa aktiivisesti, Sonja Holma on tarvittaessa ratsastajien apuna. 
Omissa KV-kisoissa Ypäjällä maaliskuussa junioreilla oli hyvä tilanne, poneilla 
haasteita. Nuorissa hyvä porukka, mutta ei vielä näyttöjä. 
Ikäluokkien mj-valmennukset ovat käynnistyneet, seuraava syksyllä.  

b. KE: Valmistautuminen Pariisiin etenee. Ekat kisat huhtikuussa Puolassa. Sanna 
Siltakorpi ja Veera Manninen saaneet maapaikan. Vararatsastajaksi suunniteltu 
Hedwig Wikström, riittäviä MER-tuloksia 4 tähden kisoista ei vielä ole.  
Mj-valmennukset ovat käynnistyneet. Myös ikäluokkaratsastajia kv-kisoissa 
huhtikuusta alkaen. 

c. Para: Pariisiin saatu 2 henkilökohtaista maapaikkaa. 2 nimettyä villiä korttia haettu. 
Edelleen mahdollisesti joukkue em. ratsukoista (3 ratsukkoa). 

d. Este: Tarkennetut WC-kilpailujen osallistujakriteerit on julkaistu liiton sivuilla. 
Touko-kesäkuussa alkavat NC-kisat (Tanska/Martofte 15.-19.5.  ja Norja/Drammen 



 

5.-9.6.), valinnat niihin tehdään huhtikuussa (Tanska 10.4., Norja noin 3 vkoa 
myöhemmin). Kirje maajoukkueelle on lähetetty, lähetetään päivitys 
valintapäivämääristä.  
Sekä ulkomailla että kotimaassa valmentautuvien mj-ratsastajien valmennukset 
kunnossa.  
Ikäluokkien mj-valmennus hyvällä mallilla, heillä NC-joukkuekisa Belgiassa/Sanna 
B huhtikuun ensimmäisenä vl:na, sen jälkeen Drammenissa/Sanna ja Kari.  

e. Valjakkoajo Micin sp-viestistä: Mj-valmennukset ovat alkaneet hyvin sekä A- että 
B-renkaan osalta. 
 Viikon päästä on Ypäjällä alue ja kansallinen nk. Indoor kisa, jossa ajetaan 
tarkkuus/maraton kisa ja huhtikuun viimeisenä viikonloppuna on kauden 
ensimmäinen 3-osainen kisa Ypäjällä ja siitä suuri osa A mj jäsenistä suuntaavat 
Tanskaan ja edelleen Saksaan kv kisoihin. 
Yksikkö MM kisojen suhteen on vielä epävarmaa lähetetäänkö sinne joukkue vai 
yksilöurheilija. Talvikki Järvisellä on 2 hevosta, jotka molemmat ovat valmiita 
tänne, mutta muiden tilanne varmistuu alkukauden aikana. 

f. Vikellys Oonan sp-viestistä:  Kv-kilpailukausi on alkamassa suomalaisten osalta 
pääsiäisenä Italiassa useamman vikeltäjän voimin. 
Kevätkauden viimeinen maajoukkueleiri pidetään huhtikuun ensimmäisenä 
viikonloppuna Ypäjällä. Ensi kauden valmennusten suhteen kehitysajatuksia on 
kerätty ja jatkoa suunnitellaan sen pohjalta. 
CVI Ypäjä 10.-12.5.2024 kilpailu on lisätty FEI-kalenteriin ja kutsu hyväksytään 
hetkenä minä hyvänsä. Järjestäjänä kv-kilpailussa toimii SRL Vikellyskomitea ja 
siihen ollaan saamassa tukea FEI:n vaihto-ohjelman kautta kahden toimihenkilön 
osalta. 

g. Askel: 3 jojoa valittu kaudelle 2024, toimenkuvat ja vastuiden jako päivitetty. 
Kisakausi alkaa hallista maalis- huhtikuussa. Toukokuun lopussa/kesäkuun alussa 
joukkuevalinnat. World Ranking kisat alkavat kesäkuussa. Myös muihin kv kisoihin 
osallistutaan.  
PM kisat Herningissa elokuussa. 

h. Matka: Osallistujakatoa kansallisiin kisoihin (Urjala), ”välitason” ratsastajia vähän. 
Kv-kisoihin tällä kaudella noin 10 ratsastajaa, joillakin useampi hevonen. 
Valmentajista pulaa. 
Ensi vuoden 2025 PM-kisat (epäselvä järjestäjätaho) haasteena suomalaisten 
osanottajien osalta.  

i. Reining: lajikomitean muodostaminen käynnissä, toistaiseksi ei edustusta Hujossa 
tänä vuonna.  

 
 

4. Muita asioita 
a. Sports Forum Lausanne – ohjelma: 1.pv Hevosurheilun etiikka ja 

hyvinvointityöryhmän loppuraportti ja toimintaohjelma, vastuullisuus 
hevosurheilussa, anti-doping. 2. pv mestaruuskilpailujen uudistaminen, 
väärinkäytöstapahtumien oikea hoitaminen, sukupuolten välinen tasa-arvo. 
SRL:stä lähdössä edustus (Meukka, Jukka, Jutta, Satu/osittain HO). 

b. Sadun ja Jutan vetämät kehityskeskustelut käynnistetään mj-valmentajien kanssa. 
c. Pia: Ulkomailla (esim. Tanskassa) hevoskuljetusten kriteerit tiukentuneet, onko 

liitolla ohjeita? Päivitetään liiton ohjeet. 
Mj-tason kurinpidolliset asiat, liiton ohjeet? Valintaperusteissa on ohjeita,   

 
5. Kevään 2024 kokoukset:  

Seuraavat kokoukset 19.4., 17.5., kesäkuun kokous ja teemoitus sovitaan myöhemmin. 
Syyskauden pe klo 10-12 edelleen, ehdotuslista 19.4. kokoukseen. 
Kevätkokous 14.4. Pasilassa, toimintakertomus jo työstetty/Jutta urheilun osalta. 

 
6. Olympialajien kesken: Ruotsin mallin konsultointi huippuratsastuksen 

valmennusjärjestelmästä Henrik Ankarcronalta Lausannessa/Satu ja Jutta. Mietitään 



 

yhdessä valmis kysymyslista, joka voidaan lähettää Henrikille etukäteen ja keskustella 
siitä sports forumissa.  
 
 

7. Kokouksen päätös, pj päätti kokouksen klo 12.15. 


